
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Ryszarda Góreckiego

na 40. posiedzeniu Senatu
w dniu 23 wrzeœnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Jako senator RP z Warmii i Mazur chcia³bym zwróciæ uwagê na dramatyczn¹ sytuacjê molekularnej

pracowni badañ genetycznych w szpitalu Ministerstwa Spraw Wewnêtrznych i Administracji w Olszty-
nie. Od kilku miesiêcy warmiñsko-mazurski oddzia³ NFZ nie przekazuje pieniêdzy na jej funkcjonowa-
nie, dlatego te¿ jest zamkniêta i nie przyjmuje pacjentów. Pragnê podkreœliæ, ¿e jest to jedna z dwóch
tego typu pracowni w Polsce i jedyna w regionie pó³nocno-wschodnim.

Wykonywane w niej by³y analizy dotycz¹ce dziedzicznych predyspozycji do chorób nowotworowych.
Dziêki tym badaniom u osób obci¹¿onych genetycznie chorob¹ nowotworow¹ mo¿na okreœliæ, jakim pa-
togenem s¹ zagro¿one, i rozpocz¹æ odpowiednie leczenie. Olsztyñska poliklinika uczestniczy w projek-
cie badawczym badañ przesiewowych chorób nowotworowych piersi, jelita grubego i prostaty poprzez
zastosowanie testów DNA wykrywaj¹cych genetyczne predyspozycje do tego typu schorzeñ. Tylko
w okresie ostatniego roku pracownia wykona³a dwa tysi¹ce analiz, co œwiadczy o niezbêdnoœci jej funk-
cjonowania.

W zwi¹zku z powy¿szym zwracam siê z proœb¹ o odpowiedŸ na nastêpuj¹ce pytanie.
Jakie kroki zamierza podj¹æ resort zdrowia w celu pilnego rozwi¹zania tego problemu?

Z powa¿aniem
Ryszard Górecki




